
Krajské sdružení ČSCH Jihomoravského kraje 

 
Zápis č. 1/2017 – XV. 

 

 
 
 

Zápis z jednání zástupců okresů Blansko, Brno, Vyškov a Znojmo, doplněné o předsedy KOK a pozvané hosty 
konané 7. ledna 2016 v Brně na Plotní ul. 

 
 

Přítomní : předseda M. Uher, ekonom R. Jirásek, jednatel – ing. J. Albrecht 

zástupci  OO ČSCH viz presenční listina (Brno – M. Uher, MVDr. Martinec, Blansko – ing. J. Bareš, Kelner, Vyškov – ing. F. Vlček, J. Albrecht, 

Znojmo – ing. Z. Kopřiva, ing. R. Novotný) doplněný o předsedy OOK (drůbež – A. Polášková, holubi – J. Ludvík, králíci – J. Kouřil) 

a hosté – Mgr. M. Nečasová, J. Soukup, M. Přikryl, J. Sec, ing. D. Malá, A. Grznár 

 
Jednání řídil: předseda sdružení Milan Uher, dle schváleného programu 
 
 

1.) Schválení programu jednání 
2.) Schválení zapisovatele a ověřovatele zápisu 
3.) Kontrola usnesení z minulého zasedání 
4.) vyhodnocení 6. JMKV Brno 2016, vyúčtování výstavy 
5.) vyúčtování dotací za rok 2016 
6.) dotační tituly na rok 2017 
7.) Spolupráce s KS HK 
8.) Pořádání výstav v roce 2017 
9.) Příprava výročního zasedání Rady KS ČSCH JmK 
10.)Různé 
11.)Diskuse 
12.)Usnesení, závěr 
 
Tento program navrhl doplnit ing. R. Novotný, a to rozdělit bod 6.) na 6a) fungování Rady a krajského výboru KS na rok 2017 a  
6b) dotační tituly na rok 2017 

- MVDr. Martinec, doplnit rozpočet na rok 2017 – do bodu 10.) 
Doplněný program jednomyslně schválen 

 
       2.  Schválení zapisovatele a ověřovatele zápisu 
              Zapisovatelem navržen ing. R. Novotný, ověřovatelé – M. Uher, ing. J. Albrecht 

                              Usnesení 14/2: zapisovatel – ing. R. Novotný, ověřovatelé – M. Uher, ing. J. Albrecht  
                                               všichni pro 

 
        3. Kontrola usnesení z minulého zasedání 
                  přednesl ing. J. Albrecht, konstatoval, že jednotlivé úkoly byly splněny 

 
 

        4. Vyhodnocení 6. JMKV Brno 2016, vyúčtování výstavy 
Vyhodnocení přednesl M. Uher 
nejdříve poděkoval všem zúčastněným, za zdárný průběh výstavy, po výstavě byl odeslán na okresy děkovný dopis předsedy KS,  
který měl být předán všem pracovníkům výstavy, zároveň poprosil, kde to ještě nebylo předáno, aby to urychleně bylo splněno, dopis  
odeslal také do redakce časopisu Chovatel 
konstatoval, že výstava byla zvládnuta na výbornou, nedoslechl se žádných negativů, ani nikde nebyla zveřejněna kritika, výstava sklidila  
velký ohlas, jak od vystavovatelů, tak také ze strany úředníků krajského úřadu, sponzorů a také vedení BVV, které s námi započalo  
jednat, ohledně dalšího ročníku a zapracování této výstavy do veletržního kalendáře 
přesto zůstávají některé věci na vylepšení, např. kultura občerstvení, jiný systém občerstvení pro garanty 
vznikla i některá nedorozumění – v pondělí vypnutá elektrika, úklidová četa byla v hale ještě před předáním (údajná ztráta tří stolů) 
Ale to nemění nic na tom, že šlo u zdařilou akci, všem předseda KS ještě jednou poděkoval 
zejména vyzdvihl – prodej zvířat (na každé větší výstavě terčem kritiky) – velmi dobře zvládnutý, pomohlo rozdělení na dvě pokladny –  
-Jirásková, Musilová a ing. D. Malá, Přikryl, Vlk 
-vydávání ČC a pohárů – dobře zvládnuto 
-závěr – ukončení zpěvem A. Stehlíka – překvapení, všem se líbilo 
co se týče doprovodných programů: 



- cimbálová muzika – hodnoceno kladně (příště zabezpečit posezení před ní) 
- okrasná jezírka – přes náročnost budou znovu – velký ohlas 
- okrasné ptactvo – velký zájem, zejména malé děti 
- kolovraty – velice dobrý nápad – velký ohlas 
- králičí Hop – velký zájem, stálo by za to, domluvit závody o přeborníka Jihomoravského kraje (zorganizovat 

Blansko + Znojmo) 
- krmení po dobu výstavy – neshledáno žádných závad, taktéž seno a sláma v pořádku 
- stánky – KS, Chovatel, Dryml, De Heus, Prášek – nebylo připomínek 
- sponzoři – ministerstvo zemědělství ( částka již proplacena), Bioveta, Mikrop, Deratex, Řeznictví Navrátil, 

Bureš, Agro Ořechov 
- poslední věc – články do Chovatele, ing. Albrecht přednesl článek, který by měl být jako úvodní – zhodnocení + 

výsledky, na něj by měly následovat další – králíci – MVDr. Šimek, drůbež – Nedělka, holubi – ing. Albrecht s J. 
Ludvíkem zajistí článek od A. Veselého 
 

Usnesení 15/1-4.1 :  začít pracovat na KV 2017, zaměřit se na nedostatky s důrazem na reklamu KV 2017,  
zajistí -  výbor KS společně s Radou KS                      termín – ihned, po celý rok           všichni pro     

 
Usnesení 15/1-4.2 :  zorganizovat závody v králičím Hopu o přeborníka jihomoravského kraje 
zajistí -  předsedové OV Blanska a Znojma             termín – v průběhu roku            všichni pro     
 
Usnesení 15/1-4.3 :  zaslat články o výstavě do časopisu Chovatel 
zajistí -  předseda, jednatel, J. Ludvík                      termín – ihned             všichni pro     
 
vyúčtování KV Brno 2016 – provedl ekonom R. Jirásek 

- kritika propagace a z toho pramenící nízká návštěvnost 
- městské části byly osloveny pouze elektronicky, taktéž mateřské a základní školy 
- tisk neúměrně drahý, rozhlas byl osloven pozdě, pro televizi jsme nebyli lukrativní 

Usnesení 15/1-4.4 :  zajistit jednu osobu, která na mediální kampani a propagaci bude pracovat už nyní  
zajistí -  výbor KS společně s Radou KS                      termín – ihned, po celý rok           všichni pro     
 

- po zaplacení všech položek (zbývají ještě platit krmítka) zbývá cca 75 tisíc Kč, což není mnoho pro zahájení 
prací na další KV pro rok 2017 ( než přišly dotace, platil vše předseda ze svého, což bylo neúměrné, proto se 
využila bezúročná půjčka 100 tisíc od OO ČSCH Vyškov) 

- navrhuje stávající peníze převést na rok 2017 
proti vystoupil ing. R. Novotný, s tím, že pokud bylo něco odsouhlaseno (usnesení 3/11-10.4 – Rada KS souhlasí s navrženou 
jednorázovou odměnou 10 tisíc Kč předsedovi KS, s tím, že mu přináleží doplatek, který se bude odvíjet dle finančního výsledku krajské 
výstavy a usnesení 4/13-9.6 – každý pracovník dostane za celý odpracovaný den 300 Kč, pokud výstava skončí v plusu), tak se to má buď 
splnit nebo stávající ustanovení revokovat, začala vzrušená diskuse. zda platit či ne, pro ukončení, ale pro konstruktivní diskusi přednesl 
ing. R. Novotný návrh: 10 tisíc předsedovi (musí také zaplatit lidem, kteří vypomáhali a nebyli z našich okresů) a každému okresu po 10 
tisíc s tím, že se rozdělí zbylé krmivo mezi OO, opět hlučná diskuse a když se začalo vypočítávat, který okres nejvíce pracoval s nejvíce 
pracovníky, vzal si předseda slovo a diskusi navrhl projednat v bodu různé -  všichni pro     
 
 

    5. Vyúčtování dotací za rok 2016 
doposud neproběhlo vyúčtování s krajským úřadem, KS pracovalo s dotací 750 tisíc od kraje, 80 tisíc od ministerstva zemědělství,  
sponzorské dary činily cca 15 tisíc (některé ještě zbývají doplatit), vlastní příjem cca 68 tisíc Kč 
v majetku KS jsou banery, stany (OO Brno), ukázkové voliéry (OO Brno), kurníček (OO Brno), výstavní klece s krmítky – uskladněné v ZO 
ČSCH Prosiměřice a v ZO ČSCH Znojmo1 (jsou pod smlouvou), koberec pro králičí Hop (ZO Olešnice) 
do vyúčtování s krajským úřadem zbývají zprávy z výstav z okresu Znojmo a Sebranic (okres Blansko) 

Usnesení 15/1-5 :  dodat závěrečné zprávy z výstav okresu Znojmo a Sebranic  
zajistí -  ing. Radek Novotný (Znojemské výstavy), ing. Jiří Bareš (Sebranice)       termín – 9.ledna 2017   všichni pro     

                                  

   6. a) Krajská rada v roce 2017 
 ing. R. Novotný přednesl návrh na dalším fungování Rady KS a jejího výboru 
 vzhledem k náročnosti přípravy krajské výstavy a s tím probíhajících dalších akcí, které jsou součástí memoranda – KV MCH, Dožínek, 
 hlavně jejích příprav, různých jednání atd., se jeví stávající stav 3 členu výboru KS jako zcela nevyhovující 

- Rada má 8 členů – každý okres dva členy a téměř každý, mimo ing. Z. Kopřivy a MVDr. Martince, vykonává  
„nějakou“ funkci 

- dle stávajících Stanov Svazu (platných od 1.1.2017) je možnost kooptovat do výboru KS spolku nové členy, 
kteří jsou členové a plní úkoly Rady KS 

- na základě Stanov rozšířit výbor KS o předsedy odborností, dle nového předsedů krajských komisí sekcí a další 
členy – hospodář, ekonomika, hlavně manažerskou práci, kteří by byly úkolovány předsedou krajského výboru 

Návrh: rozšířit kooptováním výbor KS ČSCH JmK o předsedy krajských komisí sekcí (A. Polášková, J. Ludvík, J. Kouřil) a o další 3 členy pro 
manažerskou práci 
opět vzrušená diskuse, která ukončena hlasováním: pro 2 členové, zdrželi se 2 členové, proti 4 členové 
V průběhu diskuse MVDr. M. Martinec formuloval jinou variantu, vytvoří se komise pro výstavnictví a propagaci a ta bude plnit tyto 
úkoly, hlasování pro 5 členů, 1 se zdržel, 2 proti 



Usnesení 15/1-6.1 :  Krajské sdružení vytvoří komisi pro výstavnictví a propagaci, předloží Radě návrh  
výstavy a bude fungovat pro KV  

zajistí -  ??                                                     termín – ??                                      pro 5, zdržel se 1, proti 2     
 

 

     6.b) Dotační tituly na rok 2017 
 Úvodem předseda předeslal, že měl již na základě referenda jednání s novým hejtmanem kraje, kde se momentálně bavili o dotační  
 částce cca 1 milión Kč, při cca rozpočtu KV cca 800 tisíc korun je třeba rozhodnout jak dál s podporou výstavní činnosti na okresech. 
 Připravené žádosti ohledně dotací na rok 2017 dle okresů: 

- Blansko – Sebranice a Olešnice 
- Brno      - Kuřim, Ořechov, Ivančice, Tišnov, Ostopovice, Žabčice, Oblastní výstava (místo ještě není určeno) 
- Vyškov – Křenovice, Švábenice, Vyškov a KV MCH Bučovice 
- Znojmo – Znojmo1, Suchohrdly u Miroslavi, Prosiměřice a Práče 

Zejména u poslední jmenované se pozastavil, neboť loni taktéž Práče žádaly, ale dotaci nakonec odmítly, čímž jsme se dostali do 
prekérní situace ohledně vyúčtování 
Celkem je to 16 výstav + KV MCH Bučovice, Rada by měla rozhodnout jakým způsobem a hlavně jakou formou dotaci poukázat, 
v závislosti na vyúčtování s krajským úřadem 

Usnesení 15/1-6.2 :  výbor připraví plán činnosti KS a čerpání dotací na rok 2017  
zajistí -  předseda         termín – příští zasedání Rady      všichni pro     

 
 

    7.  Spolupráce s KS HK 
Bohužel stále na zasedání Rady nedorazil zástupce KS Hradeckého kraje, přesto spolupráce probíhá na úrovni pořádání KV. 
V následující diskusi navrhl ekonom R. Jirásek omezit spolupráci finanční částkou, MVDr. Martinec doporučuje dát do plánu činnosti 
jak bude spolupráce pokračovat, v jakém rozsahu, a dát do finančního plánu čerpání dotací, ing. J. Albrecht se pozastavil nad tím, na 
základě čeho KS žádalo o uspořádání CV o kterém se dozvěděl? Předseda mu odpověděl, že jednal na základě Usnesení 10/2-8.2. 
 

Usnesení 15/1-7 :  výbor KS zahrne do plánu činnosti a čerpání dotací spolupráci s KS Hradeckého kraje  
zajistí -  předseda         termín – příští zasedání Rady      všichni pro     

  
 

   8. Pořádání výstav v roce 2017 
V plánu je pořádání krajské výstavy mladých chovatelů a to v Bučovicích (Jezeřany odmítly) 
 

Usnesení 15/1-8.1 :  Rada  KS schvaluje pořádat krajskou výstavu MCH v Bučovicích – 26. a 27. srpna 2017  
zajistí -  předseda OV Vyškov, J. Kouřil termín – na příštím  zasedání Rady podají info    všichni pro     
 
Hlavní akcí je pořádání KV 2017na výstavišti v Brně, z předběžného jednání s výstavištěm, se podařilo dát výstavu do výstavního  
kalendáře, opět se připravuje pavilón B, s tím, že tentokrát budeme muset vzít zřejmě salonek, neboť zájem mají některé kluby, jednak 
o uspořádání speciálky, ale potřebují místo pro klubovou schůzi, termín je domluven na 9. a 10. prosince 2017, kdy na výstavišti probíhá 
„vánoční veletrh“. Je předpoklad vyšší návštěvnosti. 
Proti tomuto termínu vystoupil ing. R. Novotný – termín byl po celou dobu dán, a to první víkend v prosinci, doposud se dodržoval, 
termín vyplynul z dlouhodobé předpovědi počasí – většinou na Mikuláše přichází mrazy, což nebude pro zvířata, potažmo pro lidi 
příjemné, budou problémy s parkováním a celkově s velkým pohybem lidí kolem pavilónu a nemyslí si, že nakupující se půjdou s dárky 
podívat na zvířata, evidentně drtivá většina nesouhlasila 
 

        Usnesení 15/1-8.2 :  Rada  KS schvaluje pořádat Krajskou výstavu Brno 2017 – 9. a 10. prosince 2017 
zajistí -  výbor KS         termín – na příštím  zasedání Rady podají info  pro 6, zdržel se 1, proti 1     
 

  9. Příprava výročního zasedání Rady KS ČSCH JmK 
Na výroční zasedání Rady KS bude přítomen hejtman JmK, mělo by být důstojné a hlavně bezproblémové Je třeba připravit všechny 
potřebné zprávy – předsedy, ekonoma, předsedů krajských sekcí, kontrolní komise, přílohou musí být pokladní zpráva a revizní zpráva, 
diskuse ohledně občerstvení, kávu zajistí předseda, zákusky ing. J. Bareš, termín výročního zasedání 25. března. 

 

        Usnesení 15/1-9 :  Rada  KS schvaluje pořádat výroční zasedání KS ČSCH JmK 25. března 2017 
zajistí -  výbor KS         termín – na příštím  zasedání Rady podají info  pro 6, zdržel se 1, proti 1     
 
 

   10.Různé 
Na přetřes přišlo ihned vrácení se k vyúčtování KV Brno 2016 a vyplacení pracovníků 
ing. Z. Kopřiva přednesl návrh, který prodiskutoval o přestávce – 10 tisíc pro předsedu a po 10 tisíci pro každý okres, ing. F. Vlček  

 se ptal, proč nedostane ekonom nic, ing. J. Albrecht doplnil tento návrh o 10 tisíc pro ekonoma R. Jiráska 
 

Usnesení 15/1-10a :  Rada  KS schvaluje vyplatit předsedovi a ekonomovi odměnu po 10 tisíci Kč a jednotlivým okresům taktéž 
po 10 tisíci korun Kč za práci na KV Brno 2016 

zajistí -  ekonom          termín – ihned   pro 5, zdržel se 2, proti 1     



 
 

   11. Diskuse 
            Vzhledem k vyčerpávající diskusi během jednání, se od další diskuse upustilo  
 

    12. Usnesení, Závěr 
Během jednání se průběžně přijímaly usnesení k jednotlivým bodům, tyto ověří zvolení ověřovatelé a zapisovatel rozešle na jednotlivé 
OV ČSCH 

 
 

V Brně 7.1.2017   
  

                                                                                 Milan    Uher 
                                                                                                                 --------------------------------------- 

Zapsal : ing. Radek Novotný                                       Za 

správnost  předseda sdružení 

Ověřil  : ing. Josef Albrecht                                                                 

 


